



Richard Paul Fuchs
1950 – 2021

*Richard Paul Fuchs passed away at the Health Science Centre at St. John's, Newfoundland on November 10th, 2021.

Rich was born in the Bronx, New York and immigrated to Canada in 1971 to attend graduate school at Memorial University. His specialty in rural development led to a career with the Newfoundland and Labrador Provincial government. He was one of the earliest advocates of the development of information industries which today are flourishing in the province.

Rich later joined Canada's International Development Research Centre and following a final assignment as IDRC's Regional Director for Southeast Asia in Singapore he made his way back to Newfoundland.

Rich was proud to call Newfoundland his home, proud to be a Canadian citizen, and he will be forever missed by a global network of friends and colleagues.*

[*Full Obituary](#)

Colleagues have created a Wall or Remembrance for Rich:

[Rich Fuchs—you leave this world, and in your wake a big empty space opens.](#)

Here is the opening tribute:

Richard Paul Fuchs est décédé au Centre des sciences de la santé à St-Jean, Terre-Neuve, le 10 novembre 2021.

Rich est né dans le Bronx, New York, et a émigré au Canada en 1971 pour suivre des études supérieures à l'Université Memorial. Sa spécialité en développement rural l'a amené à faire carrière avec le gouvernement provincial de Terre-Neuve-Labrador. Il a été l'un des premiers défenseurs du développement des sciences de l'information qui sont aujourd'hui florissantes dans la province.

Rich est venu plus tard au Centre de recherches pour le développement international et après une dernière affectation à titre de directeur régional du bureau pour l'Asie du Sud-Est à Singapour, il est retourné à Terre-Neuve.

Rich était fier de dire que Terre-Neuve était son chez lui, fier d'être citoyen canadien, et il manquera à jamais à son réseau mondial d'amis et de collègues.*

[*Notice nécrologique complète](#)

Ses collègues ont fait un tableau du souvenir en hommage à Rich :

[Rich Fuchs—you leave this world, and in your wake a big empty space opens...](#)

Dont voici le premier hommage :

Rich était un collègue et un ami — une

Rich was a colleague and friend - an IDRC hire I never regretted. I vaguely remember his “competition” in that little soulless meeting room where Caroline Pestieau and I met the candidates. Rich WAS energy. His intellect sparkled. His ideas connected with the ground. He could tell a direct and understandable story about what we were trying to accomplish. He took us to the edge. Risks that made people’s lives on all continents better. He was what IDRC should be... smart, dedicated, inspirational, building deep real-World connections and benefits. I will miss him as will all of us, especially Claire and his beloved family.

Maureen O’Neil

You will find tributes from Nancy Smyth, Steve Song, Shaun Bona, Frank Tulus, Shafik Isaacs, Heloise Emdon, Sarah Earl, Maria Ng, Vivien Chiam...

personne que je ne regretterai jamais d’avoir embauchée au CRDI. Je me souviens vaguement de sa « compétition » dans la petite salle sans âme où Caroline Pestieau et moi rencontrions les candidats. Rich ÉTAIT l’énergie. Son intelligence bouillonnait. Ses idées étaient connectées à la réalité. Il pouvait nous dire directement et clairement ce que vous essayions d’accomplir. Il nous poussait à l’audace. Audace de prendre des risques qui amélioreraient la vie des gens de tous les continents. Il a fait du CRDI ce qu’il devait être...brillant, engagé, inspirant, créant des connexions profondes avec le monde réel et y apportant de réels avantages. Il me manquera, comme il manquera à nous tous, particulièrement Claire et sa famille aimée.

Maureen O’Neil

Vous trouverez sur ce tableau les hommages de Nancy Smyth, Steve Song, Shaun Bona, Frank Tulus, Shafik Isaacs, Heloise Emdon, Sarah Earl, Maria Ng, Vivien Chiam.

*